
VERKSAMHETSBERÄTTELSE för 

Funktionsrätt Västra Götaland 2021    

 

Funktionsrätt Västra Götaland presenterar här sin verksamhetsberättelse för sitt tjugotredje 

verksamhetsår. 

 

STYRELSE 
Ordförande Elaine Johansson, FUB Västra Götaland, (FUB = För 

barn, unga och vuxna med utvecklingsstörning), Mölndal 

Vice ordförande Kerstin Nilsson, Astma- och Allergiföreningen Mölndal, 

Lindome 

Kassör Marie Göthe, Astma- och Allergiförbundet, Skövde 

Ledamot  Lisbeth Schmauch, Astma- och Allergiförbundet, Hönö 

Ledamot  Lars Jusonius, Dyslexiförbundet FMLS, Brastad 

Ledamot Stig-Åke Johansson, RIG Göteborg, 

( Reumatikerdistriktet i Göteborg), Jörlanda 

Ledamot Monica Nordh-Halldén, Reumatikerdistriktet Älvsborg, 

Bengtsfors   

Ledamot Kent Olaisson, Diabetesföreningen Västra Götaland, 

Surte 

Ledamot Kerstin Söderberg, Hjärnkraft Västra Götaland, Göteborg 

Ledamot Håkan Högberg, DHR (= Delaktighet Handlingskraft 

Rörelsefrihet), Region Västra Götaland 

  

ARBETSUTSKOTT 
Ordförande Elaine Johansson 

Vice ordförande Kerstin Nilsson 

Kassör Marie Göthe  

  

STUDIEORGANISATÖRER 
Kontaktperson till ABF Lars Jusonius 

Lokalbokningar Ann-Mari L. Rannanpää och Lisbeth Schmauch 

 

REVISORER 
Auktoriserad Revisor KP Revision, Borås 

Förtroendevald revisor, ordinarie Wanda Gustafsson, Fibromyalgiföreningen, Borås 

Förtroendevald revisor, ersättare Kurt Jörgensen, Gustavsfors 

 

VALBEREDNING 
Sammankallande Mohammed Jaber, Uddevalla 

 Mona Eriksson, Västra Frölunda 

 Sylvia Andersson, Göteborg 

  

SAMMANTRÄDEN 
Styrelsen har under året haft 11 protokollförda sammanträden. Arbetsutskottet bestående av 

ordförande, vice ordförande och kassör har hållit 8 protokollförda möten. Styrelsen har hållit två 

fysiska möten och övriga digitalt. 
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MEDLEMMAR 
Vid årets slut var 53 funktionshindersorganisationer medlemmar i Funktionsrätt Västra Götaland. 

Dessa organisationer hade ca 52 000 enskilda medlemmar.  

  

HEDERSMEDLEMMAR 
Jan Terneby, Alingsås, utsedd hösten 2015  

 

ÅRSMÖTET 
Funktionsrätt Västra Götaland höll sitt årsmöte digitalt lördagen den 20 mars 2021. Jan 

Alexandersson, representant för vänsterpartiet i Västra Götalandsregionen, valdes till 

mötesordförande. Mag-Tarmföreningen Sjuhärad hade begärt utträde då de inte har någon styrelse 

eller verksamhet för närvarande. Utöver de vanliga punkterna på dagordningen informerades om 

Funktionsrätt VG:s aktuella frågor. 

  

FUNKTIONSRÄTT VÄSTRA GÖTALANDS INTERNA ARBETE 
I Funktionsrätt Västra Götalands interna arbete ingår att bjuda in medlemsorganisationerna till 

ordförandemöten, temakvällar, kurser och konferenser. Det ingår att svara på frågor på telefon och 

mejl och att personligen träffa representanter för medlemsorganisationerna.  

 

HÖSTMÖTE 
Den 20 november inbjöd vi till ett digitalt höstmöte. Vi informerade om Funktionsrätt Västra 

Götalands verksamhet och en preliminär verksamhetsplan samt en rambudget för 2022 

presenterades och diskuterades. Projektet SAMBI (= Samtal med bilder) presenterades av 

projektledaren Janet Eltebo. Vi hade bjudit in Maria Wictorson från Hälsofocus att föreläsa om 

stress och välbefinnande. 

    

RESURSGRUPPER 
Funktionsrätt Västra Götaland har ett antal resursgrupper som arbetat med specifika frågor under 

året.  

 

Hälso- och sjukvårdsfrågor 

Kerstin Nilsson, sammankallande 

Monica Nordh-Halldén 

Kent Olaisson 

Kerstin Söderberg 

Håkan Högberg 

René Ahlberg 

Cecilia Solberg 

Liljana Trifunovska 

Gruppen har haft ett stort antal digitala möten under året. Kerstin Nilsson har föreläst om våld i nära 

relationer vid ett par tillfällen på våra Kaffemöten. Kerstin har också medverkat i ett möte med 

Länsstyrelsen om våld i nära relationer.  

 

Civilsamhället 

Stig-Åke Johansson, sammankallande 

Lars Jusonius 

Kerstin Söderberg 

Kent Olaisson 

Gruppen har träffats ett antal gånger under året. 
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Etiska frågor 

Kerstin Nilsson, sammankallande 

Monica Nordh-Halldén 

Elaine Johansson 

Gruppen har träffats ett flertal gånger och tagit fram ett dokument med värdegrund som godkänts av 

styrelsen. 

 

MR-frågor (MR = Mänskliga Rättigheter) 

Kerstin Nilsson, sammankallande 

Mohammed Jaber 

Elaine Johansson 

Ann-Mari L. Rannanpää 

Gruppen kunde inte genomföra någon konferens under året på grund av pandemin. Önskar däremot 

fortsatt kontakt med personal i Bergsjön. 

 

Barn- och ungdom 

Marie Göthe, sammankallande 

Helen Götborg, Lindblom 

Gunilla Johansson 

Elisabeth Johansson 

Gruppen har haft ett antal digitala möten för att lära känna varandra och diskutera vad som behöver 

göras. 

 

Marknadsföring 

Ann-Mari L. Rannanpää, sammankallande 

Kerstin Söderberg 

Elaine Johansson 

Gruppen har inte träffats för att dra upp några riktlinjer. Däremot har Elaine Johansson haft en del 

kontakt med massmedia. 

 

Kulturgruppen 

Lars Jusonius, sammankallande 

Lisbeth Schmauch 

Stig-Åke Johansson 

Monica Nordh-Halldén 

Gruppen har inte ännu kommit fram med någon specifik planering. 

 

Anhöriggruppen 

Elaine Johansson, sammankallande 

Ann-Mari L. Rannanpää 

Stig-Åke Johansson 

Carina Hvalstedt 

Maria Blad 

Roger Lindblom 

Gruppen har träffats vid ett flertal tillfällen och planerar att bjuda in till en anhörigdag i maj 2022. 

 

Trafikgruppen 

Ann-Mari Rannanpää, sammankallande 

Kerstin Nilsson 

Håkan Högberg 

Kent Olaisson 

Lars Jusonius 
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Stig-Åke Johansson 

Camilla SRF Bohuslän 

Gruppen har skickat en skrivelse till Västtrafik och också fått ett svar. Man jobbar vidare med 

frågorna. 

 

Utbildning och arbete 

Kerstin Söderberg, sammankallande 

Lisbeth Schmauch 

Håkan Högberg 

Lars Jusonius 

Stig-Åke Johansson  

Jenny Ahto 

Gruppen har träffats digitalt ett antal gånger under året. 

 

Tanken bakom resursgrupperna är att när aktuella frågor i respektive grupp dyker upp kan man 

träffas och diskutera och vid behov komma med förslag till styrelsen. Våra medlemsorganisationer 

har också möjlighet att kontakta personerna i resursgrupperna vid behov.  

 

PROJEKT 
I januari 2021 startade vi ett 3-årigt projekt – SAMBI (= Samtal med bilder) som finansieras av 

Allmänna Arvsfonden. I SAMBI ska vi ta fram en metod för kommunikation med anpassade bilder 

mellan en samtals/kommunikationspartner och främst äldre personer som har kognitions- och/eller 

kommunikationssvårigheter. 

 SAMBI ska ge personer med till exempel afasi eller andra språksvårigheter en chans att pröva 

vad en mer intensiv vardagsträning med bilder under längre tid kan åstadkomma. Vi hoppas kunna 

öka personers självkänsla och självförtroende så att de blir mer delaktiga i sitt vardagsliv på olika 

sätt. 

 På grund av pandemin kunde vi inte starta fysiska grupper under våren men har under hösten 

haft en testgrupp med personer som fått pröva på att kommunicera med bilder. Vi har också under 

året anordnat 12 digitala föreläsningar som på olika sätt berört kommunikation. Dessa finns att se på 

SAMBI:s hemsida www.sambi.nu. Janet Eltebo har varit projektanställd och arbetat med projektet 

SAMBI. 

 
UTBILDNINGAR, KONFERENSER OCH AKTIVITETER 
Funktionsrätt Västra Götaland har arrangerat ett antal digitala Kaffemöten under året. Vi har också 

bjudit in till digitala föreläsningar av olika slag. 

• Den 26 januari genomförde vi ett kaffemöte under rubriken ”Livet – som det kan vara! I nöd 

och lust”. Ett samtal mellan Ulrika Jannert Kallenberg och Susanne Rolfner Suvanto, Nka (= 

Nationellt kompetenscenter anhöriga) och Lisa Schjelde, Bräcke Diakoni. 

• Den 2 februari inbjöd vi till en föreläsning om ”Våld i nära relationer” med Kerstin Nilsson 

• Den 9 februari arrangerade vi ett samtal i ”Livet – som det kan vara! Det enda jag kan göra 

är att gå!” mellan Ulrika Jannert Kallenberg och Anders Sandberg, socionom. 

• Den 16 februari hade vi ett kaffemöte. 

• Den 23 februari bjöd vi in till ett samtal under rubriken ”Livet – som det kan vara –Jag 

behöver Hedvig”. Ulrika Jannert Kallenberg samtalade med Jessica Roos Rahmquist om 

Hedvig som har Downs syndrom. 

• Den 2 mars arrangerade vi ett kaffemöte. 

• Den 16 mars inbjöd vi till ett kaffemöte med en uppföljning av ”Våld i nära relationer”. 

Kerstin Nilsson höll i mötet. 

• Den 23 mars inbjöd vi till kaffemöte med rubriken ”Livet – som det kan vara – Att inte höra 

hemma i gemenskapen. Ulrika Jannert Kallenberg hade ett samtal med Susanne Rolfner 

http://www.sambi.nu/
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Suvanto från Nka (= Nationellt kompetenscentrum anhöriga) och Pell-Uno Larsson från 

RFSL, Örebro. 

• Den 30 mars hade vi kaffemöte. 

• Den 6 april inbjöd vi till samtal mellan Ulrika Jannert Kallenberg och Lars A. Svensson, 

Högskolan Väst och Cecilia Henning, tidigare Hälsohögskolan i Jönköping. Det handlade 

om ”Träffpunkter viktiga när äldres isolering kan brytas!”. 

• Den 20 april hade vi ett möte ”Livet – som det kan vara: När orken tog slut”. Ulrika Jannert 

Kallenberg samtalade med Irene Rösberg, tidigare marknadschef numera föreläsare. 

• Den 27 april inbjöd vi till ett kaffemöte med Stig-Åke Johansson och Kerstin Söderberg 

kring ämnet ”Social ekonomi Civilsamhället”. 

• Den 11 maj föreläste Elaine Johansson på vårt kaffemöte om ”Så styrs Sverige”. 

• Den 25 maj hade vi kaffemöte och vi talade om våra resursgrupper. 

• Den 8 juni hade vi kaffemöte kring en bokrecension under ledning av Kerstin Nilsson. 

• Den 10 augusti hade vi kaffemöte. 

• Den 24 augusti hade vi kaffemöte. 

• Den 7 september hade vi kaffemöte. 

• Den 21 september hade vi kaffemöte. Uppföljning av boken ”Där kräftorna sjunger”. 

• Den 5 oktober hade vi kaffemöte – Levande bibliotek under ledning av Kerstin Söderberg. 

• Den 19 oktober hade vi kaffemöte. 

• Den 2 november hade vi kaffemöte. 

• Den 16 november hade vi kaffemöte - Värdegrund 

• Den 30 november hade vi kaffemöte med Helena Molker-Lovén som föreläste om 

AllAgeHub. 

• Den 14 december hade vi kaffemöte. Inbjuden av representanter för Kvinnojouren 

Frideborg. 

 

INFORMATION OCH MARKNADSFÖRING 
Kansliet har regelbundet skickat information till alla medlemsorganisationer. Ordföranden har 

skrivit fyra ordförandebrev som skickats till alla medlemsorganisationer.  

 I mitten av september blev Elaine Johansson intervjuad av P4 Sjuhärad om personlig assistans. 

Alldeles före jul blev Elaine uppringd av P4 Sjuhärad om tillgängligheten i Västra Götaland för 

personer med funktionsnedsättning. Hon betonade det faktum att inte alla kommuner i regionen har 

WiFi i kommunens bostäder och att personal inte alltid vet hur tekniken fungerar. Detta gör att en 

stor grupp människor med funktionsnedsättning diskrimineras och kan inte vara delaktiga i 

exempelvis digitala möten. 

   

SAMVERKAN MED FUNKTIONSHINDERRÖRELSEN 
Styrelse och kansli har kontinuerlig kontakt med representanter för Funktionsrätt Västra Götalands 

medlemsorganisationer. Vi har också kontinuerlig kontakt med Funktionsrätt Sverige. Från och till 

har vi också kontakt med organisationer som står utanför Funktionsrätt Västra Götaland.  

• Den 18 februari var Funktionsrätt Göteborg arrangör för ”Klagomålshantering inom SoL 

och LSS-området” 

• Den 16 oktober blev Lisbeth Schmauch inbjuden till ett möte med Ödemförbundet och fick 

möjlighet att presentera vårt arbete. 

• Den 16 oktober var Elaine Johansson inbjuden till Representantskapsmöte med RSMH (= 

Riksförbundet för social och mental hälsa) Västra Götaland på Hotell Konferens Herrljunga.  
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FUNKTIONSRÄTT VÄSTRA GÖTALANDS INTRESSEPOLITISKA 

ARBETE 
I Funktionsrätt Västra Götalands externa arbete ingår att träffa politiker, tjänstemän, representanter 

för andra organisationer, representera på konferenser och i olika sammanhang föra talan för 

personer med olika funktionsnedsättningar. 

 

SAMVERKAN MED VÄSTRA GÖTALANDSREGIONEN 
Beredningen för Mänskliga Rättigheter, HSS (= Hälso- och sjukvårdsstyrelsen) 

och Samrådet för funktionshinderfrågor 
I Västra Götalandsregionen finns Beredningen för Mänskliga Rättigheter som arbetar med de 

mänskliga rättigheterna (ålder, kön, etnicitet, sexuell läggning och varaktiga funktionshinder). Till 

Beredningen finns ett antal råd med representanter för brukarorganisationerna knutna. När det gäller 

funktionshinderfrågorna finns Samrådet för funktionshinderfrågor. Under 2021 bestod det av tre 

politiker från Beredningen för Mänskliga Rättigheter, tjänstemän från kansliet och 12 representanter 

för funktionshindersrörelsen. De tre politikerna var Stig-Olov Tingbratt, C (Centerpartiet), Amanda 

Brown-Stjärnå, M (Moderaterna) och Patrik Karlsson, KD (Kristdemokraterna). De två politiker 

som deltagit från HSS har varit Jonas Andersson, L (Liberalerna), och Ann-Christine Andersson, S 

(Socialdemokraterna). När det gäller representanterna från funktionshinderrörelsen har dessa, efter 

nominering från de olika förbunden i regionen, utsetts av tjänstemän på Avdelning Social hållbarhet 

varvid politikerna i Beredningen för Mänskliga Rättigheter sedan beslutat. Från Funktionsrätt 

Västra Götaland finns Kent Olaisson, Kerstin Söderberg och Elaine Johansson utsedda. Men dessa 

tre representerar sina funktionsrättsorganisationer och står inte som representanter för Funktionsrätt 

Västra Götaland. 

 

Samrådet för funktionshinderfrågor har träffat politiker och tjänstemän i Beredningen för Mänskliga 

Rättigheter och HSS (= Hälso- och sjukvårdsstyrelsen) vid fyra tillfällen. Ett av dess tillfällen var 

ett tvärsamrådsmöte den 29 september. Grupperna som ingår i tvärsamråden är:  

• Samrådet för funktionshinderfrågor  

• Samrådet för jämställdhet och hbtq-frågor 

• Samrådet för nationella minoriteter 

• Samrådet för ålder 

• Samrådet för mänskliga rättigheter 

 

Exempel på frågor som tagits upp med Beredningen för Mänskliga Rättigheter: 

• Västtrafik – Hela resan  

• Trafikfrågor – exempelvis Hörslinga i bussar, allergivänlig avdelning tåg  

• Kultur och samhälle, Jenny Berner, enhetschef och Ninni Eriksson, konsulent  

• Taltidning   

• Demokrati 100 år – för vem? 

• VGR:s arbete för stärkt dialog med fokus Barn & Unga 

• Mål för social hållbarhet, Emma Broberg, avdelning social hållbarhet 

 

Exempel på frågor som varit uppe till diskussion i HSS (= Hälso- och sjukvårdsstyrelsen): 

• Uppföljning efter covid 19, Åsa Lundgren Nilsson, ordförande regionalt 

• Förskrivning av hjälpmedel: vem ansvarar för vad? Kristina Süvari, regionutvecklare  

• Habilitering och Hälsa, Mattias Johansson, verksamhetschef 

• Hjälpmedelscentralen, Jonas Wiik, verksamhetschef  

   

 Anteckningar från samråd med Hälso- och sjukvårdsstyrelsen kan du hitta på 

vgregion.se/brukarrådet. 
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 Anteckningar från samråd med Beredningen för mänskliga rättigheter hittar du på 

vgregion.se/dialog och samråd. 

 Flera ledamöter i styrelsen har deltagit i HSN:s dialogmöten under året. (HSN = Hälso- och 

sjukvårdsnämnd) 

 

SOCIAL EKONOMI OCH ARBETSMARKNADSFRÅGOR 
GSE = Göteborgsregionens Sociala Ekonomi 
Stig-Åke Johansson har representerat Funktionsrätt Västra Götaland i GSE:s styrelse.  

  Genom GSE har Stig-Åke Johansson ingått i NAD i Väst ”Föreningsmatchning”. NAD står för 

Nätverk, Aktivitet och Delaktighet och innebär kontakt med det svenska samhället för nyanlända 

via föreningar och idéburna organisationer. Projektet syftar till att ge nyanlända en möjlighet till 

nya nätverk, socialt stöd och språkträning genom samverkan med civila samhället och 

föreningslivet. 

 Projektägare är Västra Götalandsregionen, Arbetsförmedlingen, Länsstyrelsen och 

kommunförbunden i Göteborgsregionen och Skaraborg. 

 

Sociala Ekonomins Råd 
Stig-Åke Johansson har också tillsammans med Lars Jusonius ingått i Sociala ekonomins råd i 

Västra Götaland (SER), som består av politiska representanter från Regionutvecklingsnämnden och 

representanter från de fyra delregionala nätverken för social ekonomi (Göteborg, Fyrbodal, 

Skaraborg, Sjuhärad).  

 

Överenskommelsen 
Den 11 januari deltog Elaine Johansson i ett möte med Heidi Sandberg, Jan Linde och Marianne 

Kjellquist om överenskommelsen i regionen. Resultatet blev att Elaine informerade 

ledningsgruppen för överenskommelsen i juni om Funktionsrätt Västra Götalands arbete. 

  

ÖVRIGA SAMARBETSPARTNERS 
ABF och Studieförbundet Vuxenskolan SV 
ABF är en viktig samverkanspartner till Funktionsrätt Västra Götaland. Lars Jusonius har 

representerat oss. 

Under 2021 har vi också samarbetat med Studieförbundet Vuxenskolan.  

 

Aktiveringspedagogutbildningen 

På Yrkeshögskolan Campus i Mölndal finns en nationell utbildning för blivande 

aktiveringspedagoger för personer med svåra kognitiva funktionsnedsättningar. Det är en tvåårig 

utbildning. Elaine Johansson sitter i ledningsgruppen. Hon har deltagit i tre möten under året. Elaine 

föreläste om LSS-lagen den 27 oktober. 

 

Antidiskrimineringsbyrån Väst (tidigare GRC = Göteborgs Rättighetscenter – 

mot diskriminering) 
Sedan 2012 är Funktionsrätt Västra Götaland medlem. Kerstin Nilsson deltog i 

Antidiskrimineringsbyråns årsmöte den 24 mars. 

 

Brukarrevision i Göteborgsområdet 
Elaine Johansson ingår i styrgruppen för brukarrevisioner i Göteborgsområdet. Hon har deltagit i 5 

möten under 2021.  
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Bräcke Diakoni 
Bräcke Diakoni bedriver ett projekt Kunskapsportföljen där vi i Funktionsrätt Västra Götaland finns 

med. Elaine Johansson ingår i referensgruppen.  

 

Habilitering & Hälsa – Brukarrådet  
Brukarrådet för habiliteringen har träffats digitalt ett antal gånger under 2021. Elaine Johansson är 

ordinarie ledamot för Funktionsrätt Västra Götaland och Kerstin Nilson är ersättare.  

Exempel på ämnen som tagits upp 

• Metoden Beardslee familjeintervention samt arbete med föräldrar med kognitiva 

nedsättningar eller i behov av stöd 
• Patientenkät 
• Utvecklingen inom digitaliseringen. BIG (Behandling i grupp), Stöd- och 

behandlingsplattform och digitala vårdmöten mm 
• Hjälpmedel 

 

Föreningen HafV (= Funktionshinderforskning i Väst) 
Funktionsrätt Västra Götaland är medlem i Föreningen HafV. Föreningen har inte haft något möte 

under året.  

   

Hjälpmedelsriksdagen 
Elaine Johansson har ingått i programrådet för planeringen av Hjälpmedelsriksdagen som ägde rum 

digitalt den 13 april 2021. De övriga som ingått i programrådet representerar fysioterapeuterna, 

arbetsterapeuterna, Myndigheten för delaktighet, Socialstyrelsen och Svenska Mässan. Efter att en 

utvärdering av dagen ägt rum bestämdes att planera för en ny Hjälpmedelsriksdag 2022. 

Programrådet har träffats digitalt ett antal gånger under hösten. 

 

Kommun och sjukvård – Samverkan i Göteborgsområdet 
Temagrupp Mitt i Livet (tidigare kallad LGS-Ledningsgruppen för samverkan)  

Sedan 2011 finns en samverkansgrupp mellan sjukvården, kommunerna och 

funktionshindersrörelsen i Göteborgsområdet. Kerstin Nilsson och Elaine Johansson sitter i en av de 

fyra ledningsgrupperna, den som kallas ”Mitt i livet”. Gruppen har inte haft något möte under året. 

Däremot sitter Kerstin Nilsson i gruppen kring SIP (= Samordnad Individuell Plan) samt i en grupp 

angående SIP och patientkontrakt. Gruppen har haft ett stort antal möten under året. 

 Regionen, Västkom, NSPH (= Nationell Samverkan för Psykisk Hälsa) Västra Götaland och 

Göteborg bjöd tillsammans med Funktionsrätt Västra Götaland till tre dagar med utbildning i SIP. 

 

Levande bibliotek 
Under året startades levande bibliotek, de vill gärna ha med patienter som medskapare som bidrar 

med sina erfarenheter och sin erfarenhetskunskap.Kerstin Söderberg, Kent Olaisson och Stig-Åke 

Johansson har deltagit. Under året hade Kerstin Söderberg en anställning som konsult på 25% via 

regionen. 

 

Länsstyrelsen i Västra Götalands län 
Erik Lindqvist och Linnéa Björk, utvecklare på Länsstyrelsen i Västra Götalands län arbetar med ett 

projekt kring FN-konventionen för personer med funktionsnedsättning. De har bjudit in till en rad 

mycket intressanta digitala konferenser exempelvis 

• Den 27 januari deltog Ann-Mari L. Rannanpää och Elaine Johansson i ett möte med Erik 
Lindqvist och Linnéa Björk m fl och informerade om aktuella frågor i Funktionsrätt 
Västra Götaland. 

• Den 18 februari, 25 februari och 5 mars bjöd Länsstyrelsen tillsammans med Västra 
Götalandsregionen in till ”Medel att söka för ett socialt hållbart Västra Götaland 
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• Den 22 mars bjöd Länsstyrelsen in till en konferens om ”Funktionshinderspolitik i 
Västra Götaland 2021.” 

• Den 2 juni deltog Lisbeth Schmauch, Ann-Mari L. Rannanpää och Elaine Johansson i ett 
möte med Erik Lindqvist och Linnéa Björk m fl och informerade om aktuella frågor i 
Funktionsrätt Västra Götaland. 

• Den 10–11 november arrangerade Länsstyrelsen inspirationsdagar: ”kultur och fritid 
för alla – oavsett funktionsförmåga”.  

• Den 16 november anordnade Länsstyrelsen en dag kring ”Mäns våld mot kvinnor med 
funktionsnedsättning”. 

• Den 1–2 december inbjöd Länsstyrelserna i Sverige och Myndigheten för delaktighet 

till ”Nationell samling: Internationella funktionshindersdagen 2021”.  

 

Patientforum 
Kerstin Nilsson och Stig-Åke Johansson blev nominerade till Sahlgrenska universitetssjukhusets 

nyinstiftade Patientforum. Där ingår läkare och annan sjukvårdspersonal. En fråga som diskuterats 

har varit egenvård, patientcentrerad vård. 

 

Västtrafik 
Kerstin Nilsson är med i ett stort samarbete, tillsammans med andra funktionshinderföreningar, vad 

gäller Aktiv involvering i Västtrafiks tillgänglighetsfrågor för funktionshindrade. Arbetet startade 

hösten 2021 och fortsätter under 2022. 

 

Övrig regional samverkan  
Exempel på övrig regional samverkan är 

• Den 21 januari handlade mötet om ”Handlingsplan för suicidprevention i Västra Götaland 

2020–2025 

• Den 13–14 april deltog Stig-Åke i Kommunikationskarnevalen 

• Den 21 april arrangerade Västra Götalandsregionen en digital konferens om ”Idéburet 

offentligt partnerskap (IOP) inom hälso- och sjukvård.” 

• Den 14 juni föreläste Elaine Johansson för ledningsgruppen i regionens överenskommelse 

om Funktionsrätt Västra Götaland verksamhet. 

• Den 27/9 Västra hälso- och sjukvårdsnämnden bjöd in patient och brukarföreningar till 

dialogmöte. 
• Den 12 oktober ägde ett dialogmöte rum om verksamhetsbidraget. Ann-Mari L. Rannanpää, 

Elaine Johansson, Vania Timback och Åsa Olsson m fl deltog 

• Under hösten tillsatte regionen en grupp som skulle ta fram kriterier för verksamhetsstöd 

inom området folkhälsa/social hållbarhet 3 representanter utsågs. Elaine Johansson var en av 

dem.  

• Den 13–14 oktober arrangerades Göteborgsregionen en konferens ”Nationell 

valideringskonferens: Att praktiskt arbeta med validering – Arbetsmarknad och social 

välfärd.” 

• Den 17 november arrangerade Funktionsrätt Borås en politikerpanel med regionala politiker 

på Simonsland i Borås. 

• Den 2 december deltog Kerstin Nilsson och Ann-Mari L. Rannanpää i ett möte med 

Västtrafik. 

• Den 6–7 december Mänskliga rättighets dagar på Svenska Mässan 

• Den 1, 8 och 9 december konferensdagar kring SIP 

• Regionen tillsatte en grupp kring Digitala hjälpmedel – Kent Olaisson utsågs. 

• RIO Socialhögskolan – i nätverket ingår Kerstin Söderberg och Stig-Åke Johansson 
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• Grupp kring psykisk ohälsa och missbruk – Kerstin Nilsson deltog. NSPHIG har tagit fram 

en handbok. 

• Kerstin Söderberg ingår i referensgruppen för projektet AllAgeHub som GR (= 

Göteborgsregionen) ansvarar för. 

 

ÖVRIG REPRESENTATION Digitala möten 
Ledamöterna i styrelsen har deltagit i ett stort antal digitala möten under året: 

• Den 12 januari presenterade Funktionsrätt Sverige och svensk Socialpolitisk förening 

Socialtjänstutredningens förslag 

• Den 18 januari Delaktighetsdagen, Myndigheten för delaktighet, Agenda 2030 och 

universell utformning 

• Den 20 januari presenterade Funktionsrätt Sverige en organisationsutredning 

• Den 25 januari bjöd Funktionsrätt Sverige och Statens medicinsk-etiska råd in till ett möte 

kring ”Det akuta läget: Delaktighet, tillgänglighet och människovärde” 

• Den 26 januari Funktionsrätt Sverige ansvarade för mötet om ”Psykisk ohälsa och goda 

exempel.” 

• Den 27 januari Funktionsrätt Sverige höll i mötet om ”En modern inkluderande 

krisberedskap.” 

• Under vecka 3 deltog Monica Nordh-Halldén i föreläsningar om patienträttigheter som 

Focuspatient anordnade. 

• Den 27 januari Funka höll i en workshop om att involvera användarna. 

• Den 27 januari ”Involvera användarna – workshop” Funka 

• Den 28 januari genomfördes ett frukostseminarium Lika Unika Akademi om de globala 

målen på ett begripligare sätt 

• Den 28 januari inbjöd Funktionsrätt Sverige till ett rundabordssamtal om digital 

tillgänglighet och upphandling 

• Den 29 januari handlade det om ökad digital delaktighet för unga funkisar, Funka 

• Den 9 mars inbjöd Funktionsrätt Sverige till ett möte kring ”En socialförsäkring på 

fallrepet”. 

• Den 10 mars arrangerades ett Riksdagsseminarium med ämnet ”Staten behöver ge ursäkt till 

dem som bott på institution”. Ansvariga var DHR, FUB och Liberalerna. 

• Den 15 mars genomfördes ett webbinarium med Arvsfonden: ”Psykbryt – bryt den psykiska 

ohälsan”. Funktionsrätt Sverige var inbjudare. 

• Den 23 mars föreläste Karin Flyckt, Socialstyrelsen, under webbseminarium ”Utredningen 

Översyn av merkostnader i bostad med särskild service”. Regeringskansliet var inbjudare. 

• Den 25 mars genomfördes ett möte kring MR-dagarna som skulle genomföras under hösten. 

• Den 12 april anordnade Allmänna Arvsfonden en konferens ”Arvsfondsprojekt på 

landsbygden”. 

• Den 14 april inbjöd Funktionsrätt Sverige till ett webbinarium om ”Inget fritt skolval för 

elever med funktionsnedsättning – Vad gör vi åt det?” 

• Den 15 april anordnade Allmänna Arvsfonden en konferens ”Att bygga vägar till 

sysselsättning”. 

• Den 20 april inbjöd Myndigheten för delaktighet till ett webbseminarium: ”Ett år med covid 

– hur har det påverkat utbudet av stöd till personer med funktionsnedsättning.” 

• Den 21 april inbjöd Funktionsrätt Sverige till ett webbinarium: ”Utredningen om 

merkostnader i LSS-boende.” 

• Den 23 april deltog vi i Handikapp historiska föreningens årsmöte som följdes av et 

seminarium med Maj-Gull Axelsson och Claes G. Olsson. Styrelsen beslutade om 

medlemskap i föreningen. 

• Den 4 maj föreläste Elaine Johansson för Stödpedagogutbildningen i Uddevalla. 
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• Den 19 maj arrangerade Funktionsrätt Sverige en Länskonferens. 

• Den 20 maj hade Funktionsrätt Sverige kongress. 

• Den 10 juni bjöd Myndigheten för delaktighet in till föreläsningar kring demokratin 100 år. 

Elaine Johansson var en av föreläsarna. 

• Den 31 augusti arrangerade Nka ett möte ”Stärkt assistans och Nära vård och psykisk 

hälsa.” 

• Den 10 september bjöd Funktionsrätt Sverige till ett möte kring ”Att stärka skyddet mot 

diskriminering.” 

• Den 1 oktober bjöd SKR (= Sveriges Kommuner och Regioner) in till ett möte 

om ”Demokrati i vår tid – främja, förankra och försvara”.  
• Den 6 oktober anordnade Nka ett webbinarium om barn som anhöriga. Självhjälpsgrupper 

finns i Skövde, Oskarshamn och Norrköping. 
• Den 13 oktober arrangerades ett möte kring ”En sjukförsäkring med prevention, 

rehabilitering och trygghet”. 

• Den 27 oktober anordnade Funktionsrätt Sverige en konferens under 

rubriken ”Sjukförsäkringen är oförenlig med Funktionsrättskonventionen – är en ljusning på 

gång?” 

• Den 19–21 oktober deltog Lisbeth Schmauch i möte kring ”Prioritering på tvärs – att tänka 

brett och nytt.” 

• Den 19 oktober Fysioterapi 2021 digitalt och på Svenska Mässan – samtal med Cecilia 
Winberg, ordförande i fysioterapeuterna i Sverige och Mari Lundberg, professor i 
fysioterapi. Elaine Johansson representerade Funktionsrätt Västra Götaland. 

• Den 20 oktober Myndigheten för delaktighet inbjöd ”Tiden efter pandemin – lärdomar, 

erfarenheter och framtiden.” 

• Den 17 november presenterades ett nytt projekt EUPATI Sverige – en delaktig patient på ett 

lunchwebbinarium anordnad av Funktionsrätt Sverige. 

 
YTTRANDEN OCH SKRIVELSER 
Styrelsen har kontinuerligt skrivit och informerat medlemsorganisationerna om aktuella frågor. Vi 

har också besvarat ett antal mejl/brev från enskilda medlemmar och medlemsorganisationer. Vi har 

också skickat följande skrivelser: 

• Den 22 januari skickades ett brev till Regionstyrelsen om chockhöjning av både 
egenavgifter och högkostnadsskydd för sjukresor. 

• Den 27/8 skickades en skrivelse till Västtrafik från FRVG och Synskadades 
Riksförbunds distrikt i väst, SRF Bohuslän om ”Aktiv involvering för en kollektivtrafik 
för alla.” 

• Den 13 september skickades ett brev till Regionfullmäktige om avgift för batterier till 
hörapparater. 
 

ANSTÄLLDA PÅ KANSLIET 
Funktionsrätt Västra Götaland har under året haft två anställda. Ann-Mari L. Rannanpää har arbetat 

som ombudsman och med projektet SAMBI. Elaine Johansson har fungerat som arbetsledare.  

 

EKONOMI 
Funktionsrätt Västra Götaland har erhållit ett organisationsstöd från regionen för årets verksamhet. 

Medlemsavgiften har varit 1 kr per enskild medlem men dock lägst 300 kr för organisationer med 

färre än 300 medlemmar. När det gäller ekonomin i övrigt hänvisar vi till särskild redovisning. 
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SLUTORD 
Det har nu gått två år med Corona och pandemin. Med få undantag har möten hållits digitalt och det 

har varit ett intensivt år. Det positiva har varit att vi nått ut till fler personer som vanligtvis inte 

kommit på våra möten och det känns väldigt bra. Vi har också haft kontakt med Västra 

Götalandsregionen, Funktionsrätt Sverige, Myndigheten för delaktighet m fl på ett mycket mer 

frekvent sätt. Vi har inte behövt sitta på tåg till exempelvis Stockholm för att delta i ett möte på ett 

par timmar. Vi har inte behövt åka bil eller kommunalt över hela Västra Götaland. Men vi har 

naturligtvis saknat de personliga kontakterna. Det är trots allt så att kvaliteten på kontakten blir 

annorlunda när man möts fysiskt. Men vi får inte glömma att det finns inom våra organisationer 

personer som inte har tillgång till tekniken. I en del kommunala bostäder i regionen finns inte WiFi 

installerad och dessutom är inte alltid personal kunnig i hur man använder tekniken. Detta betyder 

att en relativt stor grupp blir diskriminerad vilket är ett brott mot FN-konventionen för personer 

med funktionsnedsättning. 

 Det är stimulerande med vårt nya projekt SAMBI som vi hoppas mycket på. Kommunikation är 

verkligen väldigt viktig i alla sammanhang.  

 Vår ombudsman Ann-Mari L. Rannanpää har utfört ett förtjänstfullt arbete på kansliet i Borås. 

Styrelsen tackar henne för ett väl genomfört arbete under 2021.  
 Sist men inte minst vill styrelsen tacka alla medlemsföreningar, den samlade funktionshinder- 

rörelsen i regionen, politiker och tjänstemän i Västra Götaland för ett gott samarbete under 

Funktionsrätt Västra Götalands tjugotredje verksamhetsår. 

 

Borås i mars 2022 

 

 

Elaine Johansson Kerstin Nilsson Marie Göthe 

Ordförande Vice ordförande Kassör 

 

 

Stig-Åke Johansson  Lars Jusonius Monica Nordh-Halldén 

Ledamot Ledamot Ledamot 

 

 

Kent Olaisson Kerstin Söderberg Lisbeth Schmauch 

Ledamot Ledamot Ledamot  

 

 

Håkan Högberg 

Ledamot 

 

 

 

 


